



土木工程拓展署 - 礦務部

Mines Division, CEDD

申請管有第一類危險品牌照及使用第一類危險品許可證

**Application for a Licence to Possess Category 1 Dangerous Goods and for a Permit to Use Category 1 Dangerous Good**

此申請表格供根據香港法例第 295B 章《危險品(一般)規例》第 46, 53 至 58 條之規定申請管有第一類危險品牌照及使用第一類危險品許可證的公司或人士使用。

This application form is intended for a person or company who wishes to apply for a Licence to Possess Category 1 Dangerous Goods and for a Permit to Use Category 1 Dangerous Good in accordance with Dangerous Goods (General) Regulations Chapter 295B Regulations 46, 53 to 58.

重要事項

Important Information:

1. 這份表格所提供的個人資料，將用於處理上述的申請事宜。  
The personal data provided on this form will be used for the purpose of processing your application only.
2. 表格上的個人資料，可能會向有關政府部門披露，而有關政府部門可保留上述個人資料，以便辦理第(1)項所述事宜。  
The personal data on this form may be disclosed to any relevant government departments and kept by these departments for the purpose stated in item 1 above.

**1 :**

申請人姓名 Name of Applicant							
公司名稱 Name of Company							
地址 Address							
電話號碼 Telephone number							
香港身分證號碼/護照號碼 (請提供前四個字母/數字，例如：C123)							
HK ID Card No. / Passport No. (Please provide the first four alphabets/numerals. e.g.C123)							
				*	*	*	(*)
住宅地址 Residential Address							
公司地址 Address of Company							

**2 : 一天內最高炸藥用量**

**Maximum amount of explosives to be used in one day**

名稱 Description	Quantity 數量
條狀水膠炸藥 / 條狀乳化炸藥 Cartridge Watergel / Cartridge Emulsion Explosives	公斤 kg
散裝乳化炸藥 Bulk Emulsion Explosives	公斤 kg
散裝鉍油渣炸藥 Bulk ANFO Explosives	公斤 kg
電雷管 Electric Detonators	個 Nos
非電雷管 Non-Electric Detonators	個 Nos
電子雷管 Electronic Detonators	個 Nos

助爆管 Cast Booster (Cast Primers)	個 Nos
導爆索接駁器 Detonating Relay	個 Nos
導爆索 Detonating Cord	米 m
其他 Other	

3 (A) : 如屬香港特別行政區政府工程，請註明

**If the project is a Hong Kong Special Administrative Region Government project, please specify**

工程合約編號 Contract number:
負責該工程的政府部門/分部 Responsible government department/division

3 (B) : 如屬受屋宇署規管的私人發展計劃，請註明

**If the project is a private development subject to the regulations of Buildings Department, please specify**

認可人士姓名 Name of Authorised Person
辦公室地址 Office address

4 :

牌照所需有效期: Length of time for which licence required
個月 months

5 :

(A) 進行爆石工程的分判商名字: Name of blasting sub-contractor								
(B) 分判商的負責人姓名 Name of the responsible person of the sub-contractor								
(C) 上述分判商負責人的身份證號碼(請填寫頭四個字母/數字，例如 C123) Identity card number of the responsible person of the sub-contractor (Please provide the first four alphabets/numerals,e.g.C123)								
<table border="1" style="width: 100%; border-collapse: collapse;"> <tr> <td style="width: 15%;"></td> <td style="width: 15%;"></td> <td style="width: 15%;"></td> <td style="width: 15%;"></td> <td style="width: 15%; text-align: center;">*</td> <td style="width: 15%; text-align: center;">*</td> <td style="width: 15%; text-align: center;">*</td> <td style="width: 15%; text-align: center;">( *)</td> </tr> </table>					*	*	*	( *)
				*	*	*	( *)	
(D) 地址 Address								
(E) 電話號碼 Telephone number								



## 丁部: 附件

### Part F: Annex

填妥後的申請表，請交回：

This application to be returned after completion to: -

香港九龍海庭道 11 號  
西九龍政府合署南座六樓  
土木工程拓展署  
礦務部  
礦務處處長

Commissioner of Mines  
Mines Division, Civil Engineering and  
Development Department  
6/F, South Tower, West Kowloon Government Offices,  
11 Hoi Ting Road, Kowloon, Hong Kong

交回申請表時，請附上：

Please submit the following documents with the application:

1. 申請貯存牌照理由的信件；

a covering letter stating the reasons for acquiring the storage licence;

2. 地盤圖則八份，清楚指明進行爆石地區（圖則比例應為 1:500 或 1:1000）；

eight copies of site plan drawn to the scale of 1:500 or 1:1000 indicating the area/s where blasting is required;

3. 政府工程：有關的工程細則及合約的部分圖則(地盤平整圖則)一套，清楚標明負責該工程的工程師/建築師對爆破工程方面所設的限制和條件，鄰近地區的房屋及建築物（爆破工地周圍 300 米半徑範圍內地區），電線，水管及其他服務設施。

私人發展工程：已獲屋宇署批准的地盤平整工程圖則一套，清楚標明該署對爆破工程方面所設的限制和條件，鄰近地區的房屋及建築物（爆破工地周圍 300 米半徑範圍內地區），電線，水管及其他服務設施。

government projects - one set of relevant specifications and parts of contract drawings (site formation plans) showing project engineer/architect's restrictions and conditions regarding blasting proposal, adjacent properties and structures (within a radius of 300m from blast site), power lines, water mains and services.

private development projects - one set of relevant site formation which have been approved by the Buildings Department showing any restrictions and conditions regarding blasting proposal, adjacent properties and structures (within a radius of 300m from blast site), power lines, water mains and services;

4. 承建商的施工方法說明書，包括施工步驟以及對工地不同部分於爆破工程不同階段中採取的措施以保護鄰近土地及房屋。這項規定對地盤整理，隧道，地基和沉箱等爆破工程都適用。

contractor's method statement including manner of working and protective measures to protect the adjacent land and property at different parts of the site and at different stages of blasting. This applies to proposed blasting in site formations, tunnels and for foundations and caissons.